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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 27.04.2023, în ședința ordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, 

convocată prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 100 din 21.04.2023 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat 

al României și Imnul Uniunii Europene. 

Se intonează cele două imnuri. 

 

Din 33 cei de membri ai Consiliului Județean participă la ședința noastră de astăzi 28 de 

colegi. Lipsesc 5 colegi. (dna Rodica Abăcioaei, dna Agnes-Mihaela Holca, dna Mioara-Paula 

Jurgiu, dl Radu Malancea și dna Raluca Vaipan) 

Participă la ședința noastră domnul secretar general al județului și bineînțeles domnii și 

doamnele directori din aparatul de specialitate al Consiliului Județean,  domnii și doamnele directori 

din cadrul instituțiilor subordonate Consiliului Județean și conducerea Orchestrei Populare Rapsozii 

Botoșanilor „Ioan Cobâlă”. Domnule manager, bine ați venit la ședința noastră alături de colegi! 

 

Stimați colegi, permiteți-mi vă rog, ca în deschiderea ședinței noastre de astăzi, înainte de a 

intra pe ordinea de zi, să le mulțumim public doamnelor Elena Mândrescu și Petronela Rusu pentru 

activitatea artistică pe care au depus-o în slujba folclorului botoșănean. Au activat o viață de om – 40 

de ani, respectiv 36 de ani - ca soliste ale Orchestrei Populare Rapsozii Botoșanilor „Ioan Cobâlă”.  

Au cântat, împreună cu Orchestra Rapsozii Botoșanilor „Ioan Cobâlă”, în toată lumea, pe 

toate meridianele, singure sau alături de mari artiști ai României, de la Sofia Vicoveanca la Benone 

Sinulescu, și pe toate marile scene ale festivalurilor naționale, precum: „Cântarea României”, 

Festivalul „Maria Lătărețu”, Festivalul „Satule, mândră grădină” și multe altele. 

Doamna Elena Mândrescu este, după cum bine o știți cu toții, solistul de muzică populară 

care a avut curajul să abordeze versul eminescian, cu rezultate care au menținut-o în admirația sinceră 

a publicului, interpretând „Rugăciunea” lui Mihai Eminescu într-un fel unic și tulburător. S-a afirmat 

de timpuriu ca solistă vocală de muzică populară, abordând fără timiditate și alte genuri muzicale: 

romanță, cântece de petrecere, cântece religioase. În cei 40 de ani în care a activat ca solistă a 

Orchestrei Profesioniste Rapsozii Botoșanilor „Ioan Cobâlă” și-a format un repertoriu pe cât de 

original, pe atât de divers ca tematică. Și-a cizelat cu migală stilul de interpretare care a devenit 

inconfundabil. A înregistrat în decursul celor 40 de ani peste 100 de cântece la Radio București, Radio 

Iași și Radio Chișinău și a lansat discuri și CD-uri care au propulsat-o în preferințele publicului 

botoșănean și din întreaga țară. A colaborat cu mai multe televiziuni din țară pentru realizarea a 

numeroase emisiuni folclorice și de divertisment, dar și cu diverși realizatori de renume, cum ar fi: 

Florentina Satmari, Ioan Filip, Elise Stan, Maria Tănase Marin, Tudor Vornicu, Gheorghe Palcu, Teo 

Trandafir, Petre Rusu, Aurelian Preda. Ca o încununare a unei cariere atât de plină, doamna Elena 

Mândrescu a fost declarată în urmă cu doi ani, cetățean de onoare al municipiului Botoșani.  

Pe de altă parte, doamna Petronela Rusu s-a lansat ca artistă de muzică populară încă de la 

o vârstă extrem de fragedă, vârsta adolescenței, la 12 ani și a început colaborarea cu Taraful „Prutul” 

din Ștefănești. Doi ani mai târziu, se lansează în viața competițională a muzicii, participând și fiind 

laureată a festivalului „Satule, mândră grădină”, moment în care conștientizează importanța 

repertoriului pentru un interpret. Devine mult mai interesată de culegerea folclorului din zona de sud-

est a județului nostru. Și era firesc, de altfel.   
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De-a lungul anilor, a reprezentat județul la mai multe festivaluri și concursuri, unde a obținut 

numeroase premii, care i-au deschis drumul spre colaborarea frumoasă de peste 36 de ani cu Orchestra 

Rapsozii Botoșanilor, dirijată de maestrul Ioan Cobâlă. La fel ca și colega domniei sale de generație, 

doamna Petronela Rusu a înregistrat zeci de cântece populare, multe dintre ele fiind orchestrate de 

regretatul maestru Ioan Cobâlă, de la care a învățat să iubească publicul, să-și însușească valorile 

tezaurului popular și să le transpună în cântec și port. 

Distinse doamne, noi, Consiliul Județean Botoșani, în numele locuitorilor din județul 

Botoșani, vă mulțumim pentru parcursul frumos pe care l-ați avut în acești ani, vă mulțumim pentru 

maniera în care ați dus mai departe și ați promovat județul Botoșani și vă mulțumim pentru că ne-ați 

fost alături la toate evenimentele la care ați participat.  

Vă urăm mult succes în continuare și sperăm că veți răspunde pozitiv colaborărilor viitoare  

pe care le veți primi de acum de la foștii dumneavoastră colegi din Orchestra Populară Rapsozii 

Botoșanilor „Ioan Cobâlă”. Suntem convinși că ați lăsat o moștenire culturală extrem de frumoasă și 

ați lăsat-o pe mâine bune și mai sunt la fel de convinsă că veți susține în continuare cu un sfat, cu o 

vorbă bună, tânăra generație, copiii minunați care se ridică în acest moment și sunt mentorați de 

Școala Populară de Arte „George Enescu”, de Orchestra Populară Rapsozii Botoșanilor „Ioan 

Cobâlă” și nu în ultimul rând, de Centrul de Creație Botoșani. Acești tineri au nevoie de îndrumarea 

dumneavoastră, pentru că nu doar trebuie să vă pășească pe urme, ci spunem noi, ne dorim să vă și 

depășească, cu voia dumneavoastră, bineînțeles.  

Vă dorim o viață lungă, frumoasă și Doamne ajută tuturor! Haideți să le aplaudăm pe cele 

două doamne! 

Și pentru că așa procedăm noi, pentru că avem o bună regulă în acest mandat, oferim diplome 

de onoare tuturor acelora dintre dumneavoastră care lasă o amprentă frumoasă pe județul Botoșani.  

Deci, Diplomă de onoare se acordă doamnei Elena Mândrescu în semn de apreciere pentru 

contribuția adusă la promovarea județului Botoșani de-a lungul întregii sale cariere! Distinsă doamnă, 

felicitări! Și un buchet de flori. 

Aceeași Diplomă de onoare o înmânăm cu tot dragul și cu tot respectul nostru doamnei 

Petronela Rusu! Draga noastră dragă, să fiți sănătoasă, să vă bucurați de copii, de nepoți și eu vă 

doresc să vă bucurați chiar de strănepoți! Felicitări pentru tot ceea ce faceți! 

Și bineînțeles, și trofee avem pentru dumneavoastră. 

Și pentru că acest moment a fost pus la punct împreună cu domnul manager, îl voi ruga, 

foarte pe scurt, dacă are să ne adreseze un mesaj și nouă, și distinselor doamne. 

 

Domnul Dan Doboși: 

Doamna președinte, domnilor vicepreședinți, domnilor consilieri, să știți că am emoții pentru 

că a cânta în fața publicului este un alt fel de act cultural și a vorbi în fața dumneavoastră eu zic că 

este o responsabilitate și vorbesc pentru prima dată în fața dumneavoastră în calitate de manager. Ce 

pot să vă spun, doamna Petronela Rusu și doamna Elena Mândrescu sunt doamnele care au venit la 

Orchestra Rapsozii Botoșanilor de la începutul orchestrei populare. Au prins vremurile când se cânta 

la rece, orchestra cânta la rece și dumnealor aveau un singur microfon în scenă și câteodată sălile erau 

neîncălzite și cu felinar ca să se vadă solistul.  

Noi, întreaga orchestră, le dorim pensie frumoasă, așa cum le-am mai spus, viața artistică nu 

se oprește aici, se despart de această instituție, dar colaborarea rămâne deschisă și viața artistică se va 

încheia atunci când o vrea Bunul Dumnezeu pentru dumnealor.  

Le dorim succes în continuare, pensie lungă și frumoasă și noi, Orchestra Populară Rapsozii 

Botoșanilor „Ioan Cobâlă”, vă mulțumim pentru că sunteți alături de noi și vă mulțumim 

dumneavoastră, mulțumim doamnei Didii, doamna de la buget, pentru că fără dumneavoastră această 

orchestră și instituțiile de cultură din acest județ nu ar putea exista.  
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Sper că am făcut cinste cu actul nostru artistic, promovând folclorul local județean și 

folclorul moldovenesc din această regiune a tării. Am făcut cu mândrie acest lucru și v-am făcut și pe 

dumneavoastră mândri promovându-l în țară și chiar în străinătate. Vă mulțumim frumos! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Astăzi să știți că am ținut neapărat să fie alături de cele două doamne colegii, soliștii, doamna 

Alina Huțu care și domnia sa ne reprezintă cu mândrie, domnul Petrescu care s-a așezat sfios undeva 

în spate și nu în ultimul rând, domnul Oloieriu. Mulțumim frumos pentru prezență! 

Vă rog să ne spuneți câteva cuvinte. 

 

Doamna Elena Mândrescu: 

Doamna președinte, domnilor consilieri, doamnelor și domnilor, am dat multe examene în 

viața mea, de câte ori urcăm pe scenă pentru noi este un examen, dar vreau să vă spun că acesta este 

cel mai greu, pentru că este acasă. Vă mulțumesc din suflet pentru această onorantă invitație și 

mulțumesc Consiliului Județean pentru că din 1990 încoace ne-a sprijinit în toate felurile, indiferent 

de cine a fost la cârma acestei instituții. Vă mulțumesc din suflet și vă rog să transmiteți recunoștința 

noastră tuturor colegilor dumneavoastră și tuturor celor care au fost pe aici.  

Despre noi pot să vă spun că ne-am străduit să promovăm folclorul de calitate și că am 

reprezentat cu cinste această zonă și oamenii din aceste locuri, astfel că uitându-mă în urmă nu pot să 

spun decât că am vorbit frumos și bine despre Botoșani de nenumărate ori. În sute de emisiuni de 

televiziune și de radio, în festivaluri importante, aș menționa Cerbul de aur, cel mai cunoscut, în 

colaborări de excepție, cum ar fi Tezaur folcloric cu Mărioara Murărescu, unde m-am lansat și cu 

care am avut o colaborare de ani de zile. Asta aș vrea să subliniez, faptul că am păstrat și am vorbit 

despre oamenii, obiceiurile acestor locuri.  

Noi vă suntem recunoscători pentru tot ceea ce ne-ați oferit și pentru aplauzele pe care ni le-

ați oferit, nu numai dumneavoastră, ci toți spectatorii noștri care au fost de toate culorile politice, de 

orice categorie socială, fără să facem discriminări. Am cântat în fața tuturor cu același drag și o vom 

face în continuare atât timp cât vom mai fi solicitate. Nu plecăm pentru că nu ne mai ține vocea, mai 

putem cânta încă, dar avem și noi prioritățile noastre și uneori simți nevoia să fii liber, să mai pleci 

unde vrei. Vom vedea cum vor fi vremurile. Vă mulțumesc și mă înclin din suflet în fața tuturor și în 

fața botoșănenilor.  

 

Doamna Petronela Rusu: 

Doamna președinte, doamnelor și domnilor, vă mulțumesc din suflet pentru această onoare 

de a fi aici, în fața dumneavoastră, pentru faptul că am posibilitatea să mă adresez dumneavoastră, 

ceea ce chiar nu am visat. Multe nu ar mai fi de spus, aș mai adăuga la ceea ce a spus colega mea că 

privind anii `90, dacă Consiliul Județean nu ne-ar fi preluat atunci când noi am fost la un moment de 

cumpănă, când Orchestra Rapsozii Botoșanilor s-a desființat, când noi am stat uniți 6 luni de zile fără 

a fi retribuiți, când am stat uniți lângă maestrul Cobâlă și am mers înainte cu speranță până s-au făcut 

demersurile, nu pentru că nu am fi găsit înțelegere la nivel local, dar reînființarea unei orchestre 

presupune mulți pași anevoioși. Iată că atunci s-a luat o decizie importantă, pentru că au fost județe 

care au rămas fără orchestrele profesioniste, nu s-au mai reînființat. Iată că folclorul românesc a avut 

de câștigat pentru că într-adevăr, acum, după 2000 s-au înființat multe formații culturale în județ, 

primarii noștri au devenit conștienți de faptul că trebuie să susțină cântecul popular, folclorul 

românesc, că prin asta de fapt noi suntem o identitate și iată că noi am păstrat cântecul popular, am 

păstrat tradițiile și am fost, cred, modele pentru cei care ne-au apreciat și pentru cei care vin din urmă.  

Sigur că activitatea culturală poate fi vastă, dar întotdeauna va avea nevoie de un reper. Și 

eu cred că Orchestra Profesionistă Rapsozii Botoșanilor este un reper. Încă o dată vă mulțumesc! Nu 

vreau să vă răpesc din timp, ar fi foarte multe de spus. Mulțumim, doamna președinte, pentru susținere 
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și pentru faptul că întotdeauna ați fost alături de noi, vă mulțumim și dumneavoastră și sperăm din 

suflet că veți susține Orchestra Rapsozii Botoșanilor în continuare. 

 

Doamna Doina Federovici: 

Revenim la ședință. 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde 11 puncte, din care 8 sunt proiecte de hotărâri. 

Propun suplimentarea ordinii de zi, cu trei proiecte de hotărâre. 

Menționez că sunt avize favorabile de la comisiile de specialitate pentru toate proiectele.  

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi?  

Dacă nu, supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii prin 

licitație publică a unui spațiu aparținând domeniului public al Județului Botoșani, aflat în 

administrarea Spitalului Județean de Urgență „Mavromati” Botoșani. (Proiect nr. 77 din 10.04.2023) 

Spațiul propus pentru închiriere aparține domeniului public al Județului Botoșani și se află 

în administrarea Spitalului. În Anexele nr. 1 și 2 la proiect se regăsesc datele de identificare ale 

spațiului, valoarea de inventar, destinația, durata închirierii și prețul minim de închiriere.  

Licitația se va organiza de către Spitalul Județean, urmând ca acesta să încaseze din chiria 

lunară o cotă-parte de 30%, diferența făcându-se venit la bugetul propriu al Județului Botoșani. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării datelor 

aferente imobilului situat în mun. Botoșani, str. Maxim Gorki nr. 4, aparținând domeniului public al 

județului Botoșani, înscris în Cartea Funciară nr. 63914 - Botoșani. (Proiect nr. 78 din 19.04.2023) 

În urma măsurătorilor cadastrale efectuate în vederea intabulării imobilului în cauză a 

rezultat o suprafață de teren (2.726 mp) mai mare decât cea atestată în mod greșit în Hotărârea 

Guvernului nr. 971/2002, modificată prin Hotărârea Guvernului nr. 1098/2011. 

Prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr. 101/18.08.2015 a fost  însușită suprafața 

de teren rezultată în urma măsurătorilor, precum și datele referitoare la suprafețele construite aferente 

construcțiilor, iar în baza hotărârii, dreptul de proprietate al județului Botoșani asupra imobilului 

situat în str. Maxim Gorki nr. 4 a fost înscris, provizoriu, în Cartea Funciară nr. 63914-Botoșani.  

Prin Hotărârea Consiliului Județean Botoșani nr. 27/28.02.2019 au fost actualizate 

denumirile construcțiilor Clădire Centru de Plasament, în prezent Sediu administrativ și Clădire 

grădiniță, în prezent Clădire Arhivă. 

După apariția Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 

s-a modificat modalitatea de atestare a apartenenței bunurilor la domeniul public al unităților 

administrativ teritoriale, care nu se mai face prin hotărâre de guvern, ci prin hotărâre a Consiliului 

Județean.  

Prin urmare, potrivit Codului administrativ, hotărârea de atestare trebuie să fie însoțită de 

extrase de carte funciară, din care să reiasă înscrierea dreptului de proprietate în cartea funciară. 

Astfel, având în vedere că inițierea hotărârii de consiliu județean de atestare este condiționată de 

înscrierea dreptului de proprietate a județului Botoșani în cartea funciară, în vederea înscrierii 

definitive a acestui drept, momentan provizoriu, este necesar a se aproba o nouă hotărâre, prin care 

consiliul județean să își însușească datele imobilului, hotărâre care va fi înaintată OCPI Botoșani.  
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Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi: . Proiect de hotărâre privind aprobarea rezultatului final, 

pentru anul 2022, al evaluării managementului instituțiilor publice de cultură din subordinea 

Consiliului Județean Botoșani. (Proiect nr. 79 din 19.04.2023) 

Prin Hotărârile Consiliului Județean Botoșani nr.56-61 din 24.02.2023 s-au constituit 

comisiile pentru evaluarea anuală, respectiv pentru anul 2022, a performanțelor manageriale ale 

managementului instituțiilor publice de cultură din subordinea Consiliului Județean Botoșani.  

Evaluarea managerilor instituțiilor publice de cultură a fost organizată în două etape: Etapa 

I - analiza rapoartelor de activitate depuse de managerii instituțiilor publice de cultură și Etapa a II-a 

- susținerea rapoartelor de activitate de către manageri în cadrul unui interviu.  

În urma aplicării procedurilor de evaluare, managerii instituțiilor publice de cultură din 

subordinea Consiliului Județean Botoșani au obținut rezultatele înscrise în proiectul de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Felicitări celor 6 manageri ai instituțiilor de cultură din subordinea Consiliului Județean! Ați 

trecut cu brio evaluarea anuală. 

 

Punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuție 

al bugetului propriu județean și al bugetului instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau 

parțial din venituri proprii, pe cele două secțiuni, pentru perioada 01.01 – 31.03.2023. (Proiect nr. 80 

din 19.04.2023) 

Conform prevederilor legii privind finanțele publice locale, în lunile aprilie, iulie, octombrie, 

pentru trimestrul încheiat, și cel mai târziu în decembrie, pentru trimestrul al patrulea, ordonatorii 

principali de credite au obligația de a prezenta în ședință publică, spre analiză și aprobare de către 

autoritățile deliberative, execuția bugetelor întocmite pe cele două secțiuni: cea de funcționare și cea 

de dezvoltare. 

Prin urmare, propun aprobarea contului de execuție al bugetului propriu județean și al 

bugetului instituțiilor și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii pentru perioada 

01.01 – 31.03.2023, pe cele două secțiuni, astfel: - contul de execuție al bugetului propriu județean – 

secțiunea de funcționare – pentru perioada 01.01 – 31.03.2023, conform anexelor nr. 1-4 la prezentul 

proiect de hotărâre. 

Din analiza contului de execuție al bugetului local la data de 31 martie, rezultă că am început 

anul foarte bine, de fapt, așa cum l-am încheiat pe cel precedent.  Astfel, veniturile au fost încasate în 

proporție de 99.12%, din care la secțiunea de funcționare 117,35% și la secțiunea de dezvoltare 

85,51%, iar plățile au fost efectuate în procent de 81,40%, din care pentru secțiunea de funcționare 

81,01% și pentru secțiunea de dezvoltare 81,69%. Și pentru a avea o dimensiune a acestor procente, 

vă spun doar că la capitolul investiții s-au realizat plăți în primele 3 luni ale anului de peste 73 de 

milioane de lei, adică echivalentul a 15 milioane de euro. Adică am realizat deja 40% din investițiile 

pe care le-am programat la începutul anului.  

Da, distinși colegi, împreună cu dumneavoastră, facem performanță administrativă și acest 

lucru se vede în investițiile pe care le facem în județul Botoșani. Așa cum am spus-o de fiecare dată, 
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nu ne oprim aici, și chiar săptămânile viitoare vom deschide noi șantiere în județ, atât la nivelul 

infrastructurii rutiere județene, cât și la nivelul celei de sănătate publică sau de asistență socială. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea suplimentării 

numărului de burse de ajutor social acordate pentru învățământul special, din bugetul propriu 

județean, începând cu Modulul V al anului școlar 2022/2023. (Proiect nr. 81 din 19.04.2023) 

Din bugetul propriu județean este finanțat învățământul special prin cele două unități.  Școala 

Profesională Specială „Sf. Stelian” Botoșani a solicitat suplimentarea numărului elevilor care vor 

beneficia de burse sociale. În acest sens, propun aprobarea suplimentării, începând cu Modulul V al 

anului școlar 2022-2023, a numărului de burse de ajutor social, cu 3 burse, în cuantum de 300 

lei/lunar. 

Aceste solicitări vin pe măsură ce doamnele directori primesc solicitări de la părinții copiilor 

înscriși la cele două școli și de aceea noi de fiecare dată tot suplimentăm prin proiect de hotărâre 

pentru a nu lăsa nici un părinte fără venit legal de altfel. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind solicitarea de trecere a unui teren 

și a unei clădiri din domeniul public al Municipiului Dorohoi în domeniul public al Județului 

Botoșani. (Proiect nr. 82 din 19.04.2023) 

Direcția Generală de Asistență Socială și Protecție a Copilului Botoșani, care are în prezent 

în administrare bunuri aflate în domeniul public al Municipiului Dorohoi, în str. Constantin 

Dobrogeanu Gherea nr. 71 și nr. 85, solicită trecerea acestora din domeniul public Municipiului 

Dorohoi în domeniul public al Județului Botoșani. Este vorba de „baza de tratament și recuperare” și 

un teren în suprafață de 603 mp, care fac parte din cadrul „Centrului de îngrijire și asistență pentru 

persoane adulte cu dizabilități Dorohoi”. În aceste condiții, propun solicitarea de transmitere a 

bunurilor aflate în str. Constantin Dobrogeanu Gherea nr. 71 și nr. 85 din mun. Dorohoi, din domeniul 

public al Municipiului Dorohoi în domeniul public al Județului Botoșani.  

Bunurile imobile solicitate se încadrează în categoria bunurilor prevăzute în Anexa nr. 3 din 

Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ și vor fi declarate, după 

transmitere, ca bunuri de interes public județean, având ca destinație funcționarea DGASPC Botoșani, 

instituție publică de interes județean. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind declararea de interes public 

județean a unor bunuri și punerea acestora la dispoziția societății NOVA APASERV SA Botoșani, în 

vederea exploatării, în baza contractului de delegare a gestiunii serviciilor publice de alimentare cu 

apă și de canalizare. (Proiect nr. 83 din 20.04.2023) 

Având în vedere faptul că stațiile de pompare și epurare a apei uzate de la Răchiți și 

Tulbureni, precum și sediul administrativ al operatorului județean de apă-canal NOVA APASERV 
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SA Botoșani, sunt bunuri de interes public județean, prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului 

Botoșani nr. 88/2023 s-a aprobat trecerea din domeniul public al Municipiului Botoșani în domeniul 

public al Județului Botoșani, a 3 loturi de teren extravilan care însumează 15.189 mp situate în 

imediata vecinătate a Stației de epurare Botoșani, un teren extravilan de 5.758 mp în vecinătatea 

Stației Tulbureni și terenul intravilan de 1.428 mp situat în municipiul Botoșani, B-dul M. Eminescu 

nr.54. După declararea de interes public județean, în conformitate cu prevederile Ordonanței de 

Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, terenurile vor fi puse la dispoziția 

societății NOVA APASERV SA în baza contractului de delegare a gestiunii serviciilor publice de 

alimentare cu apă și de canalizare. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Se cuvine să mulțumim Primăriei Municipiului Botoșani pentru că a înțeles acest demers și 

ne-au acordat hotărâri cu vot „pentru”. 

 

Punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de 

organizare și funcționare a Unității de Asistență Medico-Socială „Dr. Elena Popovici” Flămânzi din 

subordinea Consiliului Județean Botoșani. (Proiect nr. 84 din 20.04.2023) 

Unitatea de Asistență Medico-Socială „Dr. Elena Popovici” Flămânzi a propus o serie de 

modificări în cuprinsul regulamentului de organizare și funcționare a unității, care au primit avizul 

Consiliului consultativ al unității.  

Modificările propuse sunt necesare ca urmare a creșterii numărului de paturi al unității de la 

45 la 50, a schimbării modalității de numire și eliberare din funcție a directorului, întrucât acest lucru 

se face în prezent prin dispoziția președintelui Consiliului Județean Botoșani, precum și a actualizării 

atribuțiilor directorului și inspectorului de specialitate. 

Sunt modificări intervenite în baza ultimelor modificări legislative. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului instituțiilor 

publice și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii și efectuarea de modificări în 

Programul obiectivelor de investiții, aprobat pe anul 2023. (Proiect nr. 85 din 24.04.2023) 

Având în vedere solicitările transmise de către Spitalul Județean de Urgență „Mavromati” 

Botoșani și Sanatoriul de Neuropsihiatrie Podriga propun rectificarea bugetului instituțiilor publice 

și activităților finanțate integral sau parțial din venituri proprii cu suma de 20 mii lei, atât la partea de 

venituri, cât și la partea de cheltuieli, precum și efectuarea de modificări în Programul obiectivelor 

de investiții aprobat pentru anul 2023. 

Modificările intervenite în bugetul instituțiilor publice și activităților finanțate integral sau 

parțial din venituri proprii, în Programul obiectivelor de investiții și în Lista cuprinzând poziția 

globală „Alte cheltuieli de investiții” și în bugetul propriu județean sunt prezentate în anexele la 

proiectul de hotărâre.  

Dacă sunt dezbateri? Nu sunt. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 
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Punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea salariilor de bază 

pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul familiei ocupaționale „Administrație”, 

din aparatul  de specialitate al Consiliului Județean Botoșani, precum și din cadrul serviciilor publice 

din subordinea acestuia (Proiect nr. 86 din 26.04.2023) 

Conform art.11 din Legea nr. 153/2017, salariile de bază pentru funcționarii publici și 

personalul contractual din cadrul familiei ocupaționale „Administrație” din aparatul de specialitate al 

consiliului județean, din instituțiile și serviciile publice de interes județean din subordinea acestuia, 

se stabilesc prin hotărâre a consiliului județean, în urma consultării organizației sindicale 

reprezentative la nivel de unitate sau, după caz, a reprezentanților salariaților.  Nivelul veniturilor 

salariale se stabilește, fără a depăși nivelul indemnizației lunare a vicepreședintelui consiliului 

județean, cu încadrarea în cheltuielile de personal aprobate în bugetele de venituri și cheltuieli. Ținând 

cont de decizia Curții Constituționale nr.69/2023, în care se reține ca fundament și motivare că 

„salarizarea personalului din cadrul primăriilor (consilii județene) se limitează la nivelul 

indemnizației de viceprimar (vicepreședinte CJ). Ca atare, este necesară majorarea acestei 

indemnizații pentru a putea majora și salariile personalului din cadrul aparatelor de lucru ale 

primăriilor sau consiliilor județene. În acest context se propune:  

- stabilirea salariilor de bază pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul 

familiei ocupaționale „Administrație” din aparatul de specialitate al Consiliului Județean Botoșani, 

în urma consultării organizației sindicale reprezentative la nivel de unitate; 

- stabilirea salariilor de bază pentru funcționarii publici și personalul contractual din cadrul 

familiei ocupaționale „Administrație” din cadrul serviciilor publice din subordinea Consiliului 

Județean Botoșani, în urma consultării organizației sindicale reprezentative la nivel de unitate, 

respectiv pentru: DGASPC, DJDP și Serviciul Public Comunitar de Evidență a Persoanelor. 

La propunerea salariilor de bază s-a avut în vedere încadrarea în plafonul valoric stabilit prin 

bugetul de venituri și cheltuieli pe anul 2023 și asumat de fiecare ordonator de credite. Mai mult chiar, 

cheltuielile salariale nu depășesc nici prevederile bugetare de anul trecut. 

Dacă sunt dezbateri? Vă rog. 

 

Domnul Sergiu Marian: 

La acest proiect nu voi participa nici la discuții, nici la vot. Vă mulțumesc frumos! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Am înțeles, există o incompatibilitate la dumneavoastră și o înțelegem. Vă rog, domnule 

Iliuță. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Bună ziua, stimați colegi! Chiar dacă cei mai mulți se vor uita urât la mine, îmi asum 

responsabilitatea administrativă și politică de data aceasta, până acum nu am făcut-o niciodată, să 

spun niște lucruri. Am două probleme. O problemă, să spunem, de natură de principiu și o să o numesc 

și morală chiar și o a doua chestiune de natură tehnică.  

În primul rând, la nivel politic, în coaliția de guvernare precum și în guvern se poartă discuții 

pentru o echilibrare bugetară după apariția unui deficit sporit în buget. După cum se anunță, 

dezechilibrul este circa 20 de miliarde de lei, iar gaura bugetară este de circa 4 miliarde de lei, din 

cauza unor încasări sub așteptări, a unui grad redus de colectare. Printre măsurile discutate în coaliție 

se află: înghețarea salariilor bugetarilor, supraimpozitarea unor salarii mari sau a celor cumulate cu 

pensiile la nivelul celui al președintelui României, dar și oprirea angajărilor la stat.  

Nicio măsură nu a fost luată deocamdată, dar se anunță o decizie în acest sens pe la jumătatea 

lunii mai. Nu știu cum va proceda Guvernul în această situație, sigur că Guvernul pare ceva îndepărtat, 
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dar pare că și bugetul Consiliului Județean are ca și sursă, una dintre surse, și veniturile de la bugetul 

de stat, prin cote defalcate și așa mai departe.  

Nu știu care măsură se va lua, sau poate se vor lua toate: supraimpozitarea, oprirea 

angajărilor sau tăierile de personal la stat, sau poate înghețarea salariilor. Sau poate ne împrumutăm 

mai departe. Pentru că și noi dorim, la nivel de Consiliu Județean, să ne împrumutăm, să luăm un 

credit bancar, pentru a susține programele de dezvoltare, dacă nu cumva îl vom da și pe altele.  

Măsura creșterii salariilor, propusă prin acest proiect de hotărâre, o fi una legală dar, după 

părere mea, de aceea am spus că are o conotație morală, nu este neapărat și morală în contextul dat. 

dar, mă rog, aveți majoritate și bineînțeles că puteți face ceea ce v-ați propus. 

Tehnic vorbind, am o altă problemă în legătură cu proiectul de hotărâre supus dezbaterii: cu 

excepția Serviciului Public Comunitar de Evidență a Persoanelor care anunță un impact bugetar de 

25 mii lei pe lună, niciuna din celelalte instituții nu a calculat și nu a trecut în proiectul de hotărâre 

care este impactul bugetar al acestei măsuri, a aplicării acestui proiect de hotărâre.  

Nu știu dacă prin proiectul acesta de hotărâre noi aprobăm un calcul matematic care rezultă 

din înmulțirea salariului minim brut pe țară din 2021, de 2300 de lei, cu niște coeficienți care sunt 

prevăzuți în Legea acordului cadru nr. 153/2017. Mie mi se pare că aici, sigur cu condiționalitățile 

respective, cu încadrarea în bugetul anual aprobat, cu respectarea regulilor, cu celelalte impozite și 

așa mai departe, cu respectarea nivelului salariului vicepreședintelui Consiliului Județean, înțeleg 

aceste lucruri, dar repet, nu am înțeles situația așa cum o punem noi pentru că nu știu ce aprobăm noi 

acum. Aprobăm niște calcule matematice pe care le poate face oricine. Putea, pur și simplu, să apară 

o explicație de genul „înmulțim 2300 cu coeficienții prevăzuți prin lege”. Nici nu trebuia să scriem 

atâtea pagini, să trecem și prin raport de specialitate, prin referat de aprobare și prin proiectul de 

hotărâre așa cum a fost înscris.  

Am discutat și cu colegii mei sau cu câțiva dintre cei cu care m-am putut vedea, proiectul a 

fost anunțat târziu, colegii mei vor vota așa cum le dictează conștiința, eu în orice caz, mă de la a vota 

acest proiect. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, domnule consilier județean! Mai avem și alte intervenții?  

Dacă nu, vă voi ruga să-mi permiteți să mai fac eu câteva considerații. Noi astăzi nu facem 

nimic altceva decât să ne aliniem la cele statuate de decizia Curții Constituționale, prin care s-a 

majorat indicele de referință de la 2.080 la 2.300. Această rearanjare a salariilor se impunea, pentru 

că la nivelul Consiliului Județean Botoșani și a celor trei instituții subordonate nu s-au mai acordat 

majorări salariale din anul 2019, chiar dacă alte consilii județene sau primării din țară au făcut-o până 

în acest moment. Noi am preferat ca prima dată să ne așezăm bugetul astfel încât să avem investițiile 

puse în linie dreaptă și apoi să ne ocupăm de această parte salarială. Per total, procentul majorării pe 

care o operăm este sub cel al inflației din ultimul an, care a fost de 15%, și aproape jumătate din rata 

inflației raportată în 2023 la 2019, care se ridică, cunoașteți foarte bine, cei care sunteți economiști 

cu precădere, la peste 25%. 

Pe de altă parte, la începutul anului, cu toții am votat bugetul județului, bugetul de venituri 

și cheltuieli, atât pe partea de funcționare, cât și pe partea de dezvoltare. La începutul anului aceste 

sume au fost prinse în buget și dumneavoastră, cu toții, le-ați votat. Am așteptat finalizarea primului 

trimestru, să vedem cum ne închidem cu aceste cheltuieli, suntem extrem, extrem de atenți la fiecare 

leu al bugetului județului, avem aceste economii pe partea de funcționare, nu punem în pericol partea 

de dezvoltare. Nu există dezechilibre și ne încadrăm în buget exact așa cum am spus anterior.  

Pe de altă parte vreau să vă spun că sunt angajați în Consiliul Județean care pleacă astăzi 

acasă cu miraculoasa sumă de 2.300 de lei. Sunt salariați care sunt unici întreținători de familie și mai 

au și câte 2-3 copii. Dacă cineva din această sală îmi spune că ar putea rezista cu 2300 de lei, eu vă 

contrazic.   
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Pe de altă parte, să nu uităm că așa cum în mediul privat se face performanță și salariații sunt 

bine plătiți, așa și noi în Consiliul Județean avem această performanță administrativă, și o cunoașteți 

cu toții, am schimbat radical maniera de lucru și dacă poate în anumite momente au fost voci care 

spuneau că salariații din Consiliul Județean nu își fac treaba la adevăratul profesionalism, astăzi nu 

mai vorbim despre acest lucru. Salariații din Consiliul Județean își fac treaba cu mult profesionalism, 

vin la serviciu și sâmbăta și duminica, nu au cerut niciodată ore suplimentare, nu s-a pus niciodată 

problema ca în momentul în care am inițiat proiecte de hotărâri sau au fost acele momente critice 

când trebuia să stăm în Consiliul Județean până la 11 – 12 noaptea, cum a fost situația Drumului 

Strategic, niciun salariat din Consiliul Județean nu a spus nici măcar o singură dată că nu lasă din 

timpul său liber ca să stea, să-și termine documentațiile astfel încât investițiile noastre să fie duse la 

bun sfârșit.  

Așadar, rugămintea mea este să votăm acest proiect de hotărâre așa cum a fost el propus, ne 

încadrăm în bugetul de venituri și cheltuieli și eu sper să fim conștienți cu toții că acești oameni au 

nevoie de această majorare salarială iar eu, grupul PSD, îmi permit să vorbesc și în numele colegului 

Dăscălescu și a colegilor de la Pro România, susținem acest proiect.  

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat. (26 voturi „pentru”; 1 „abținere”; 1 „neparticipare” 

– dl Sergiu Marian) 

 

În numele salariaților din Consiliul Județean, DGASPC Botoșani, Direcția Județeană de 

Drumuri și Poduri și Serviciul Public Comunitar de Evidență a Persoanelor vă mulțumim! 

 

Punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind demararea procedurilor de 

achiziție a imobilului teren, înscris în C.F. nr.50737 UAT Stăuceni, în suprafață de 93.862,00 mp, 

jud. Botoșani (Proiect nr. 87 din 26.04.2023). 

Județul Botoșani, în calitate de Beneficiar, a încheiat cu Ministerul Investițiilor și Proiectelor 

Europene, în calitate de Autoritate de Management, contractul de finanțare „Investiții complementare 

Sistemului de Management Integrat al Deșeurilor în Județul Botoșani – asistență tehnică în vederea 

finanțării”, în cadrul POIM 2014-2020. 

Prin implementarea acestui proiect se vor asigura premisele elaborării cadrului strategic 

pentru planificarea unor investiții viitoare în valoare totală de aproximativ 32 de milioane de euro 

care vor duce la modernizarea Sistemului de Management Integrat al Deșeurilor, care constau, printre 

altele, în dezvoltarea unei instalații de tratare mecano-biologică (TMB) cu digestie anaerobă; a unei 

instalații de digestie anaerobă pentru biodeșeuri colectate separat cu stație de compostare aferentă; a 

trei stații de compostare cu o capacitate de 5.000 de tone și trei stații de compostare de capacitate 

mică). În condițiile celor menționate mai sus, se impune achiziționarea, de către Județul Botoșani, a 

unei suprafețe estimate de teren de aproximativ 7,5 ha în proximitatea CIMD Stăuceni, pentru 

amplasarea și operarea instalațiilor care urmează a fi realizate prin proiect. 

Analizând suprafețele de teren adiacente CIMD Stăuceni, din punctul de vedere al cerințelor 

prevăzute în PJGD, s-a identificat parcela cu numărul cadastral 50737, cu o suprafață de 93.862 mp, 

care este soluția optimă pentru realizarea investițiilor menționate mai sus, drept pentru care propun 

efectuarea demersurilor legale pentru achiziția acesteia și punerea la dispoziția proiectului. În acest 

sens se va efectua o evaluare, de către un expert al Asociației Naționale a Evaluatorilor Autorizați din 

România, în vederea stabilirii valorii de piață a imobilului în cauză. 

De asemenea, se impune desemnarea unor membri titulari și supleanți în comisia pentru 

negocierea condițiilor de achiziție a acestui teren. Propun să păstrăm aceeași comisie ca la achizițiile 

precedente, din care să facă parte următorii membri titulari: domnul vicepreședinte Birta Dorin, 

domnul consilier județean  Gireadă Ionuț, doamna consilier județean Marocico Floarea, domnul 
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consilier județean Gavrilaș Doru Costel. Membrii supleanți ai comisiei: doamna consilier județean 

Breșug Cristina, domnul consilier județean Vrajotis Lazăr-Claudiu, domnul consilier județean Nazare 

Gheorghe și doamna consilier județean Hrițcu-Lafontain Mihaela. 

În contextul acestui proiect vreau să vă mai menționez faptul că în urmă cu două săptămâni 

am avut o întâlnire cu domnul ministru Boloș pe viitoarele finanțări din cadrul programului 2021-

2027. În momentul în care noi avem gata, undeva în luna septembrie-octombrie, toată documentația 

tehnică, documentație pe care o realizăm grație fondurilor europene de aproximativ 1 milion de euro 

atrase prin POAT, imediat proiectul va fi depus spre finanțare, proiectul mare de 32 de milioane de 

euro, pe programul PDD al Ministerului Fondurilor Europene și avem toată susținerea domnului 

ministru Boloș. 

Dacă sunt intervenții? Nu avem intervenții. 

În consecință, în vederea exercitării votului secret se impune desemnarea comisiei despre 

care am făcut vorbire anterior și vreau să vă întreb dacă sunteți de acord să păstrăm aceiași membri 

ai comisiei de negociere și aceiași membri supleanți? 

Cine este de acord? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Decizia a fost adoptată cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 

 

Atunci, domnule secretar, până citesc eu procedura de vot, vă rog să vă asigurați că sunt 

realizate buletinele de vot. 

Și înainte de a explica procedura de vot, rog trei propuneri pentru comisia de numărare a 

voturilor. 

 

Domnul Dorin Birta: 

Bună ziua, stimați colegi! Din partea grupului PSD, domnul Sergiu Marian. 

 

Domnul Bogdan Dăscălescu: 

Domnul Nazare. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Din partea grupului PNL, domnul Gireadă vreau să se asigure că este votat în comisie.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Procedura de vot este următoarea: fiecare membru al consiliului județean va primi un buletin 

de vot. În cabina de vot, cine este de acord cu persoana propusă va lăsa netăiat numele acesteia. În 

cazul în care nu este de acord, va tăia cu o linie numele persoanei în cauză. După exercitarea votului 

secret, buletinele se introduc în urnă. La terminarea votului, Comisia va centraliza și va întocmi 

procesele-verbale privind rezultatul votului. 

Rog Comisia de numărare a voturilor să facă apelul nominal în vederea exercitării votului 

secret.  

Domnul Sergiu Marian: 

Bună ziua, stimați colegi! Începe procedura de vot. 

O invităm să preia buletinul de vot pe doamna președinte Federovici Doina-Elena. 

Urmează domnul vicepreședinte Birta Dorin. 

Se pregătește domnul vicepreședinte Dăscălescu Corneliu-Bogdan. 

Doamna Abăcioaei Rodica este absentă. 

Îl invităm pe domnul Alecsandru Gabriel-Augustin. 

Se apropie și doamna consilier județean Andrei Cristina-Andreea. 

Este invitată se preia buletinul de vot doamna consilier județean Aramă Daniela. 
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Se pregătește domnul consilier județean Aroșoaie Lucian – Dinu. 

O așteptăm pe doamna consilier județean Breșug Cristina. 

Urmează domnul consilier județean Deleanu Constantin Dan. 

Se pregătește domnul consilier județean Galan Gabriel. 

Urmat de domnul consilier județean Gavrilaș Doru Costel. 

Domnul consilier județean Gireadă Ionuț.  

O așteptăm pe doamna consilier județean Guraliuc Elena-Ramona. 

Doamna consilier județean Holca Agnes Mihaela este absentă 

Se pregătește să voteze doamna consilier județean Hrimiuc Galia. 

Urmată de domnul consilier județean Hrimiuc Liviu.  

O așteptăm la vot pe doamna consilier județean Hrițcu-Lafontain Mihaela.  

Urmează domnul consilier județean Iliuță Viorel, lider de grup PNL. 

Doamna consilier județean Jurgiu Mioara Paula este absentă. 

Domnul consilier județean doctor Radu Malancea este absent. 

Votează domnul consilier județean Manolache Ciprian.  

Urmează subsemnatul, Marian Sergiu. 

Se pregătește doamna consilier județean Marocico Floarea. 

Și urmează domnul consilier județean Nazare Gheorghe. 

Îl așteptăm la cabina de vot pe domnul consilier județean Nichiteanu Tiberiu-Leonard.  

Este invitat la cabina de vot domnul consilier județean Olaru Cătălin-Cristian. 

Urmează domnul consilier județean Pătrăuceanu Constantin Neculai, consilier județean 

PSD. 

Domnul consilier județean Pintilei-Grosu Cristian. 

Doamna consilier județean PNL Saucă Mariana-Mirela. 

Și urmează domnul consilier județean Țîmpău Andron. 

Doamna consilier județean Vaipan Raluca este absentă.  

Și nu în cele din urmă, încheie votul, domnul consilier județean Vrajotis Lazăr-Claudiu. Îl 

așteptăm. 

 

Vă mulțumim pentru vot! Comisia se retrage pentru numărarea voturilor. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------

---------- 

Domnul Sergiu Marian: 

Doamna președinte, stimați colegi, procesul de votare s-a încheiat, membrii comisiei au 

numărat voturile. 

Toți candidații, sau membrii reprezentanți ai Consiliului Județean Botoșani în Comisia 

pentru negocierea a condițiilor pentru achiziționarea imobilului teren înscris în CF50737 UAT 

Stăuceni în suprafață de 93.862 mp, județul Botoșani, au îndeplinit maximul de voturi. 

Vă mulțumesc, doamna președinte! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumim! 

Supun la vot proiectul de la punctul 11, cu excepția art. 3 alin. (1), pentru care s-a votat 

secret. 

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”) 
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Vă mulțumesc! Repet, acest proiect deschide calea unui alt proiect de 32 de milioane de 

euro, extrem de important pentru noi, pentru județul Botoșani. 

 

Punctul 12 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Botoșani din data de 10 aprilie 2023.  

Dacă aveți mențiuni cu privire la procesul-verbal pe care trebuie să îl aprobăm? 

Dacă nu, supun la vot procesul-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (28 voturi „pentru”)  

 

Punctul 13 de pe ordinea de zi: Interpelări. 

Dacă sunt interpelări din partea colegilor? Vă rog. 

 

Doamna Mirela Saucă: 

Stimați colegi, nu este o interpelare. Îmi pare rău dacă prin intervenția mea voi strica poate 

frumusețea momentului inițial pe care l-am avut. Tot despre carieră este vorba și în intervenția mea. 

Vor fi foarte, foarte pe scurt relatate ultimele trei zile din viața unui pacient de la Săveni, consultat în 

Spitalul Județean, trimis acasă și ulterior diagnosticat cu o afecțiune gravă, o pleurezie bilaterală care 

avea nevoie de o intervenție neapărat. Doamna doctor știe despre ce este vorba, puncție pleurală. Nu 

de pacient, de afecțiunea în sine. Din păcate, el ar fi trebuit să se întoarcă în Spitalul Județean, între 

timp s-a dezlănțuit natura, Săveniul a rămas izolat de restul lumii și singura soluție a fost internarea 

lui în secția de la Săveni. Unde o doctoriță extraordinară a făcut tot ceea ce i-a stat în putință pentru 

a-i alina suferința și mai mult decât atât, s-a străduit din toate puterile ei să găsească soluții pentru ca 

pacientul să ajungă pe mâna celor care ar fi putut să îi salveze viața.  

Din păcate, nici familia, nici doctorița nu au reușit, starea pacientului s-a agravat în mod 

constant, iar în a treia zi, când s-a deschis circulația de la Săveni la Dorohoi, fiul pacientului, medic, 

a apelat la colegii de la Dorohoi care și-au arătat toată disponibilitatea și au afirmat faptul că aveau la 

dispoziție orice era nevoie pentru a-l trata și a salva pacientul. Nimeni nu și-a imaginat că acest lucru 

nu se va putea întâmpla pentru că evident, pacientul trebuia să ajungă la Dorohoi. Nimeni nu și-a 

imagina că acest lucru nu se va putea întâmpla în condițiile în care Săveniul are stație de ambulanță, 

ISU are în dotare la Săveni o ambulanță SMURD. Răspunsul primit de familie a fost „nu se poate, 

avem proceduri”. Nici măcar atunci când fiul pacientului și-a asumat responsabilitatea de a însoți 

ambulanța și pacientul în calitate de medic. Același răspuns: „Avem proceduri, nu se poate. Aveți 

răbdare, vom trimite o ambulanță atunci când se va putea circula”.  

Și au mai durat 12 ore până acest lucru s-a întâmplat, ambulanța a ajuns, conform procedurii, 

la Săveni. Încă două ore drumul înapoi, cu natura nu te pui, asta nu este de contestat. Și apoi a fost 

prea târziu.  

Viața acestui om a stat în mâinile unora care i-au scăpat-o efectiv printre degete. S-a spus că 

are o vârstă. Se pare că uneori vârsta este o mare problemă. S-a spus că a avut ghinion. Și asta este 

adevărat, cu natura nu te pui. Dar la fel de adevărat este faptul că omul acela și-a pierdut viața din 

cauza unor structuri rigide, a unor oameni nepăsători și a unui sistem pe care acest om l-a slujit o 

viață. Se numea Victor Costăchescu, a fost medic primar pediatru și într-o carieră de peste 45 de ani 

a tratat și a salvat mii de copii. 

Ceea ce vreau eu să spun... Îmi cer scuze pentru emoții, sunt încă revoltată. 

Ceea ce vreau eu să spun este că sunt lăudabile absolut toate demersurile de a avea un sistem 

de sănătate dotat, ne dorim să avem la Botoșani servicii medicale de calitate. Nu au nici o valoare 

dacă nouă, oamenilor din acest sistem, nu ne pasă. Nu se poate așa ceva. Iar procedurile care ar trebui 

să ne arate calea și drumul cel mai simplu pentru a salva o viață se transformă în paravane pentru 

lipsa de empatie față de suferință și neasumarea responsabilității într-o astfel de situație. Poate că 
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finalul ar fi fost același, nu avem de unde să știm, dar obligația noastră este aceea de a face tot ceea 

ce ne stă în putință pentru a salva viața unui om, măcar pentru liniștea propriei conștiințe. Vă 

mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumesc, doamna consilier județean! Vă rog, doamna consilier. 

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Pentru că știu cazul și pentru că, nu știu dacă dumneavoastră știți, o parte din tratament a 

fost ghidat de către mine și medicii care lucrează în serviciul de urgență, da, într-adevăr, nu s-a putut 

efectua transportul unitatea centrală, în speță Spitalul Județean „Mavromati” Botoșani, din cauza 

condițiilor meteorologice, pentru că acesta este adevărul, nu pentru că nu a fost voință, nu pentru că 

nu am avut empatie, nu pentru că nu ne-am dorit, mai ales că este vorba despre un coleg de al nostru. 

Într-adevăr, diagnosticul, îl știu dar nu am voie să-l dezvălui, a fost unul ca de stadiu boală terminală. 

Pleurezia, dacă o privim ca și magnitudine și efectuarea unei proceduri, ea trebuie să fie făcută într-

un puseu acut, când într-adevăr, poate salva viața unui pacient. Dar când pleurezia este de etiologie 

să zicem, neoplazică, atunci acest lucru îl luăm cu altă considerație.  

Este foarte adevărat că avem vina pentru faptul că nu am putut transporta pacientul într-o 

unitate centrală, dar vă spun și îmi asum responsabilitatea că s-a făcut tot ceea ce este omenește 

posibil, raportat la terapie, pentru acest pacient.  

 

Doamna Mirela Saucă: 

Asta știu. Pentru că doamna doctor de la Săveni într-adevăr, s-a implicat în acest caz. Dar 

repet, avem obligația, măcar pentru liniștea propriei conștiințe, avem obligația morală de a face tot 

ceea ce este posibil.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Eu am stat acolo, alături de colegii mei, în ședințe, în cadrul Comitetului pentru Situații de 

Urgență, ore în șir, zile în șir. Am stat în spital, în Unitatea de Primiri Urgențe, ore în șir, zile în șir. 

S-a muncit cot la cot și nu se menționează faptul că a murit și un om după ce a stat ore îndelungate 

pentru a deszăpezi un drum. Trebuie să luăm situația per ansamblu. Este adevărat, cu natura nu ne 

putem pune și modul în care aceasta a venit peste noi, într-o lună în care nu se aștepta nimeni, trebuie 

să ne asumăm cu toții. Nu ne-am gândit că în luna martie, aprilie, o să avem zăpezi ca în decembrie, 

ianuarie.  

 

Doamna Mirela Saucă: 

Doamna doctor, nu contest lucrul acesta. Nimeni nu contestă că s-a muncit, că s-a dorit, dar 

exista șansa de a fi transportat de la Săveni la Dorohoi. Lucru care i-a fost refuzat.  

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Înțelegeți greșit. Nu l-a refuzat nimeni. Nu s-a putut efectua transferul.  

 

Doamna Mirela Saucă: 

Se putea transfera de la Săveni la Dorohoi. 

 

Doamna Ramona Guraliuc: 

Ascultați-mă un pic. Dorohoi nu oferă investigații suplimentare raportat la ceea ce are 

Săveni. Noi vorbim despre o unitate centrală care poate să aibă chirurg, poate să aibă oncolog. 
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Doamna Mirela Saucă: 

Culmea e că la Dorohoi era de gardă un chirurg și un pneumolog. Despre asta este vorba. 

Haideți că nu are rost. Eu am atras atenția asupra unei situații. Este de dorit să nu se mai întâmple.  

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumim! Mai sunt alte interpelări? Vă rog, domnule consilier. 

 

Domnul Viorel Iliuță: 

Eu abordez alt subiect. Avem acest contract CL-08, de la Nova Apaserv, cel care a fost 

reziliat și care lasă în continuare probleme. Mă refer la niște neconformități pe lucrările executate de 

primul antreprenor. Îmi pare rău că domnul director de la Nova Apaserv a plecat, dar interpelarea 

este: cum are de gând să rezolve aceste neconformități și pe ce surse de finanțare?  

Aștept un răspuns scris. Mulțumesc! 

 

Doamna Doina Federovici: 

Mulțumim, domnule consilier. Dacă nu mai sunt alte intervenții, ne vedem probabil la o 

ședință extraordinară, în perioada imediat următoare. 

 

 

 

 

             PREȘEDINTE, 
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